
1. schůze KM ŠSPK 

forma: online 

termín: úterý 29. 4. 2025 od 20:30 

přítomní: Kopřiva, Nový, Bartoníček, Hrdlička, Nováček, Petr, Štaif 

nepřítomní: Truksa 

hosté: Bohumír Sunek, Daniel Kříž, Adam Oliberius 

přílohy: program, výsledky hlasování 

 

Program 

1) Úvodní slovo předsedy 

2) Schválení, popř. doplnění programu 

3) Konference 2025, rozpočet KM ŠSPK na rok 2025 a další aktuality z prvního 

čtvrtletí roku 2025 

4) Dokončení sezóny 2024/2025, pokuty 

5) Projekt KTCM pro rok 2025, doplnění zařazených hráčů 

6) Změna online platformy, další online komunikace 

7) Vyhodnocení ankety KM ŠSPK k seriálu Velká cena Plzeňského kraje a 

online přednáškám 

8) Příprava sezóny 2025/2026 

9) Dotace 

10) Zprávy 

a) z oddílů 

b) z VV ŠSPK 

c) z RK ŠSPK 

11) Diskuse 

12) Závěr 

Zápis 

Martin Petr pro dnešní online schůzi doporučil využití (republikového) Zoomu. Kvůli 

technickým potížím s připojením se nemohl účastnit Václav Truksa. Martin Kopřiva všechny 

přítomné přivítal, schůze začala vzpomínkou na nečekaně a předčasně zemřelého velmistra 

Petra Neumana, donedávna člena KM ŠSPK. Program následně schválen bez připomínek. 

Martin Kopřiva dále informoval o událostech z první třetiny roku. Z ODM 2025 přivezla výprava 

krajských šachistů dva cenné kovy (týmový bronz a stříbro pro Lukáše Křivku). ODM v roce 

2027 bude v Plzeňském kraji, šachy v Sušici, vše v přípravě. V Plzni se konala Konference ŠSPK, 

více na webu ŠSPK. Rozpočet KM ŠSPK byl zde schválen (s drobnou připomínkou předsedy KM 



ŠSPK). Došlo jen k přesunu několika položek – navýšení odměny pořadateli se promítne až od 

sezóny 2025/2026 a drobné navýšení u Listiny talentů bylo vykompenzováno nižšími náklady 

na medaile a poháry. KM ŠSPK se rovněž po KP družstev mladších žáků jednomyslně shodla na 

dozařazení Matěje Janouška do KTCM. Ten tak bude v KTCM s účinností od 1. května 2025 a 

s 50% slevou. KM ŠSPK rovněž řešila kolize KP do deseti let se scoutingem a KP do šestnácti let 

s výběrovým dívčím soustředěním. Předseda KM ŠSPK obeslal rodiče dotčených – po reakcích: 

Krajské přebory se přesouvat nebudou, hráčky by se nezúčastnily ani v jiném termínu nebo 

jim kolize nevadí. 

Martin Kopřiva dále informoval, že se blíží do finále sezóna 2024/2025; z krajských akcí zbývá 

odehrát jen KP do šestnácti let v Nepomuku. Veškeré akce se odehrály bez větších problémů. 

Předseda KM ŠSPK nicméně konstatoval, že k určitým problémům přesto dochází: typicky 

pozdní zasílání propozic, nenapsání článku dostatečně brzy po akci, nepřipravenost na turnaj, 

zařazení neoprávněných hráčů do turnaje apod. Pro sezónu 2024/2025 byl v Obecných 

pravidlech poprvé vypsán seznam prohřešků organizátorů a spíše symbolických pokut, které 

měly motivovat ke správnému plnění. Jelikož toto bylo učiněno poprvé, Martin Kopřiva navrhl 

zrušení pokut v této sezóně, ale od příští sezóny by již byl přísnější. S první částí byl 

jednoznačný souhlas, většina přítomných však odmítla pokuty pro další sezónu vůbec zavádět. 

Netřeba tímto způsobem organizátory trestat. Když už, tak v případě problémů je nevybrat 

jako pořadatele při zájmu více pořadatelů. Martin Kopřiva nesouhlasil, ale byl jediný, a tak se 

pokuty nebudou v příští sezóně udělovat. Martin Kopřiva na závěr diskuse poznamenal, že ale 

hrozí, že články budou vydávány pozdě, a tím budou neaktuální, a on nebude organizátory 

urgovat apod. 

Projekt KTCM zaslal s předstihem Václav Hrdlička, koordinátor projektu. Projekt v podobném 

duchu jako v loňském roce. V letošním roce je dotace pro Plzeňský kraj ve výši 58 966 Kč, což 

nás řadí na šesté místo mezi kraji (s nepatrnou ztrátou na 4. místo). Bohužel je to o 12 604 Kč 

méně než v loňském roce, což je zapříčiněno především nižší účastí krajských hráčů na MČR 

(startovalo méně dívek, nestartoval například Jan Váňa, ačkoliv si postup vybojoval). Pro 

letošní MČ je v plánu, že pořadatel zaplatí ubytování krajskému trenérovi. Zapracováno do 

plánu KTCM. Po schválení projektu byl projekt odeslán ke schválení republikovému 

koordinátorovi a následně bude vyvěšen na stránkách svazu. 

V návaznosti na projekt KTCM 2025 se Martin Kopřiva ještě vrátil ke KTCM 2024, kde ještě 

donedávna nebyly stále uhrazeny poplatky za klatovské, tachovské a kaznějovské. Martin Štaif 

slíbil, že danou věc důkladně prošetří. 

Největší diskuse proběhla u bodu 7. Martin Kopřiva shrnul výsledky ankety k celoročnímu 

seriálu turnajů (a k online přednáškám). Odpovědí k online přednáškám moc nedorazilo, 

každopádně dotace v této oblasti letos nevyšla, a tak v roce 2025 se online přednášky (až na 

případné výjimky) konat nebudou. Do ankety se zapojilo celkem 13 lidí. Z odpovědí 

(zjednodušeně) vyplynulo, že hráči permanentně hrající v zavřených skupinách, jsou s turnaji 

spokojeni, kritika zaznívala především od rodičů dětí z openu a organizátorů. (Oba pojmy 

spokojeni a kritika berme v uvozovkách). Předseda KM ŠSPK konstatoval, že se samozřejmě 

nezapojili všichni a ani všichni s názorem a že zná lidi, co podporují systém Ampér, ale v anketě 

se nevyjádřili. Stejně ale tak zná lidi, co podporují systém Velkých cen, ale rovněž se do ankety 

nezapojili. 



Následovala plodná diskuse, do níž se zapojili takřka všichni členové KM i hosté. Karel Nováček 

ještě připomínkoval Turnaj šachových nadějí, že je pro (především ty mladší) děti příliš dlouhý 

a že by se měl o kolo zkrátit. Zdeněk Bartoníček navrhl systém „Ampérů“ s postupy do 

finálového turnaje ala „Velká cena“. Martin Kopřiva zase navrhl systém 3x Velká cena, 3x 

Ampér a 3x TŠN, což dle jeho názoru více koresponduje i s výsledky ankety. Karel Nováček 

argumentoval tím, že tři turnaje pro začátečníky je málo a že turnaje jsou oblíbené. Martin 

Kopřiva zase argumentoval, že by pak hráli i na hodiny, jak například doporučuje KR ŠSPK. 

Debata byla zakončena třemi návrhy: 

 a) 3x systém TŠN, 3x systém VC, 3x systém Ampér,  
 b) – b1) 4x systém TŠN, 4x systém Ampér s postupem do závěrečného FINÁLE, 
  – b2) 5x systém TŠN, 3x systém Ampér s postupem do závěrečného FINÁLE. 

O výběru příslušné varianty se hlasovalo per rollam, viz hlasování níže. Byla vybrána varianta 

b2). V návaznosti na vybranou variantu bude připraven návrh Obecných pravidel pro sezónu 

2025/2026. Republikový termínový kalendář bude vydán do konce května, následně bude 

měsíc na vydání krajského kalendáře, poté budou vypsány konkurzy na jednotlivé akce. 

Hlasovalo se mezi variantou a) a variantou b), zvítězila varianta b). Následně ti členové KM 

ŠSPK, kteří nehlasovali pro variantu b), vybírali mezi variantou b1) a b2) [členům, kteří 

napoprvé hlasovali pro jednu z variant b1) nebo b2) byl tento hlas započítán]. 

Výše dotace na Mezinárodní víkend: 20 000 Kč, žádost na online přednášky nebyla úspěšná, 

na projekt KTCM máme 58 966 Kč, zde se bude muset šetřit. Na verdikty u zbylých žádostí na 

jednotlivé akce teprve čekáme. Zprávu přednesl Daniel Nový. 

Zpráva z Klatov: I Klatovy budou pořádat víkendové soustředění. Propozice půjdou e-mailem. 

Předseda Sunek dále informoval o činnosti VV ŠSPK a RK ŠSPK. K Revizní komisi byly v poslední 

době podány dva podněty, na první podnět již RK ŠSPK utvořila zprávu, která bude v nejbližších 

dnech zveřejněna. Druhým podnětem se RK ŠSPK začala teprve zabývat. Oba podněty se týkají 

ODM 2025. Do diskuse už nebylo námětů, a tak byla schůze zhruba po 75 minutách ukončena. 

EDIT: Martin Kopřiva, předseda ŠSPK, se v e-mailu ze dne 1. května 2025 rozhodl rezignovat 

na post předsedy KM ŠSPK, a to s okamžitou platností k tomuto datu. Svůj krok zdůvodnil 

nesouhlasem s budoucím směřováním KM ŠSPK, pracovní vytížeností a zhoršenou atmosférou 

v šachovém prostředí v kraji (sem přidal časté útoky ať už na celou KM ŠSPK nebo přímo na 

jejího předsedu). V rezignačním dopise speciálně uvedl, že nesouhlasí se zrušením Velkých 

cen, a to přesto, že se zhruba 2/3 respondentů v anketě vyjádřilo pro jejich zachování. Dále 

nemůže stát v čele KM a mj. obhajovat tento nový systém, který je dle jeho postoje krokem 

zpět. K dalším důvodům pak připojil druhé zaměstnání, do kterého od září nastupuje, s tím, že 

nebude mít dostatek času pro zodpovědné vykonávání funkce předsedy. Z důvodu, aby měl 

nový předseda čas připravit nový systém, je toto rozhodnutí okamžité. 

VV na svém online jednání dne 2. května 2025 vzal na vědomí rezignaci Martina Kopřivy 

na funkci předsedy Komise mládeže ŠSPK a pověřil jejím vedením dosavadního místopředsedu 

KM ŠSPK, Daniela Nového. 

 

 



Výsledky hlasování 

• KM ŠSPK schvaluje Projekt KTCM ŠSPK 2025, a to včetně všech příloh (seznam dětí a 

rozpočet KTCM). 

souhlasím: 7 nesouhlasím: 0 zdržuji se: 1. 

Usnesení bylo přijato. 

• KM ŠSPK vybírá následující variantu pro celosezónní seriál turnajů: 

 a) 3x systém TŠN, 3x systém VC, 3x systém Ampér,  
 b) – b1) 4x systém TŠN, 4x systém Ampér s postupem do závěrečného FINÁLE, 
  – b2) 5x systém TŠN, 3x systém Ampér s postupem do závěrečného FINÁLE. 
 

varianta a): 2     varianta b): 4 – speciálně: varianta b1): 1, varianta b2): 3 

dva členové se hlasování zdrželi 

Následně byli vyzváni členové nehlasující pro variantu b) k výběru podvarianty b1) nebo b2). 

Všichni (4) se zdrželi. 

Byla vybrána varianta b2). 

zapsal: Martin Kopřiva 

ověřil: Daniel Nový 


